
Ettepaneku 

esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

15.09.2023 

koosolekul 

esitatud 

ettepanekud

Liina Steinberg: Mis takistab RMK-d istutamast looduslikult tekkinud 

häiludesse? Kui tekib auk, siis täiendate ja hooldate. Ta täiendab, et 

tavalises metsas tehtavaid töid, nagu harvendamine ja istutamine, 

saab teha ka selles metsas, uuendusraiet tegemata. Tegemist on KAH 

alaga ja puhvermetsaga.

Sarnaste muldadega aladel ei taga 

väga väikeses häilus puude 

kasvatamine soovitud tulemust, 

sest neil on suurte puudega valgus- 

ja juurkonkurtents ja nende 

kasvamine on pärsitud. Seoses 

sellega soovitan väikese pindalaga 

lageraiet, kus oleksid tagatud 

soodsad tingimused uute puude 

kasvamiseks.

15.09.2023 

koosolekul 

esitatud 

ettepanekud

Kohalikud leiavad, et majanduslik tõhusus ei ole selles metsas 

argument.

Oleme nõus, et kohalike jaoks on 

metsal teised väärtused. RMK 

valib sobivad raievõtted, et tagada 

alal kasvamas praegusele metsale 

sarnane mets ka tulevikus.

15.09.2023 

koosolekul 

esitatud 

ettepanekud Miks RMK tahab raiuda, kui kohalikele praegune olukord sobib?

RMK vaatab metsa puuuliigilist 

koosseisu ja sanitaarset seisundit - 

meie hinnangul oleks 10 aasta 

jooksul vaja teha raiet.

15.09.2023 

koosolekul 

esitatud 

ettepanekud Alusmets tuleks maha võtta, et ei oleks selline lõunamaa džungel.

Korterelamu ja tee vahele 

kogukonna vastuseisul metsatöid 

ei plaani. Märgime korterelamu 

ühistuga üksikud inimestele ja 

varale ohtlikud puud ja raiume 

märgitud puud.

15.09.2023 

koosolekul 

esitatud 

ettepanekud Valdavalt on kohalikud seda meelt, et tööd võiks jääda tegemata.

29.10 toimunud koosolekul 

soovisid enamik elanikke 

tagasihoidlikku majandamist.

15.09.2023 

koosolekul 

esitatud 

ettepanekud Mitte plaanida raiet korterelamu ja tee vahele. 

Korterelamute ja tee vahele ei 

planeeri ala avavat uuendusraiet - 

raiutakse üksikud ohtlikud ja 

kehvas sanitaarses seisundis 

puud. Tee ääres plaanime raiuda 

kitsa riba, kuhu istutatud kuused 

pakuvad tulevikus korterelamule 

puhvrit teelt tuleva müra eest.

15.09.2023 

koosolekul 

esitatud 

ettepanekud Minimaalselt plaanida metsatöid kogu KAH alal.

Oleme plaaninud KAH alal 1,06 ha 

raiet, majadest eemal. Ülejäänud 

metsaosades raiutakse üksikud 

puud.

Ettepanekud Viitna KAH ala riigimetsa metsatööde plaanimiseks



Jaanika 

Mändla

Olen kohalik Viitna elanik tänaseks juba viis aastat. Korteri ostsin siia just sellel 

põhjusel, et mulle väga meeldis see keskkond- mets, maastikukaitseala ja 

puhas loodus. Tänaseks aga olen oma kodukoha pärast mures. Kuna olen 

loodushuviline ja korilane - tunnen suurt muret just antud metsatuka pärast, 

kus on mitmekesine seenemets ja kindlasti pakub ta ka kodu mitmetele linnu-, 

looma- ja taimeliigile. Erilistest liikidest olen oma silmaga näinud sealsamas 

metsas Kährikseent- kuulub II kategooria kaitsealustesse liikidesse . Ja 

lindudest väike rähni- kes kuulub III kategooriasse. Aasta tagasi asus RMK 

teostama metsatöid bussiparkla juuresolevas metsas .. Tänu sellele on 

silmnähtavalt muutunud meie metsade seenerikkus. ''Mets on vaese mehe 

kasukas'' on vanarahvas koguaeg rääkinud. Nii Puraviku kui ka Riisika 

korteriühistu taotles Kredexi laenu- mida me ei saanud, kuna pensionärid ei 

olnud nõus. Meie kortermajad on vanad ja renoveerimata- tuul puhub läbi. 

Kui nüüd veel mets meie ümbert maha võetakse muutuksid meie elamised 

veel külmemaks ja kõledamaks. Tuul ja tuisk pääseks kergemini ligi + Riisika 

ühistu maja ees ja taga olevad männid ei pruugi tuultele enam vastu panna. 

Vihm, päike ja tuul- teeksid meie vanade majade fassaadidega oma töö- 

praegu mets kaitseb. Antud mets on pakkunud meile ka aastaid privaatsust- 

varaste ja võõraste eest. See on ka põhjus ma usun, miks väga paljud on just 

siia endale elamise soetanud - et elada rahus väikeses kogukonnas ja metsa 

sees. Metsatukk, millele plaanitakse raietöid on ka suureks abiks meie, 

kohalike, rahule ja vaikusele. Ehk siis see metsatukk hoiab ära trassilt kostuva 

müra + vana Narva mnt-lt tuleva automüra- ja liiklus sellel antud teelõigul ei 

ole just hõre ( seda oli ka näha 15.september toimunud koosolekul). Ühtlasi 

summutab antud mets ka Keskpolügonilt kostuvad õppustemürad - ja nagu 

teate, antud olukorras toimuvad seal õppused tihti. Kohalik, kes oli ainsana 

raie poolt - on inimene, kes tegelikult ei kaasa ennast ühtegi meie nö 

kogukonna tegemistesse. Kõike seda eelnevat arvesse võttes leian mina, kui 

kohalik, et antud mets võiks jääda puutumata ja elada rahus veel oma elu- 

pakkuda meile oma rikkalikku seenesaaki , hommikust linnulaulu ja 

turvatunnet !

Esitan metsatööde plaani 

projektis oma ettepaneku, kuidas 

metsatöid selliselt plaanida, et 

need kohalike huvisid võimalikult 

vähe riivaksid. Selleks poolitasime 

korterelamu ja maantee vaheline 

eraldise 8 ja moodustasime 

eraldised 8, 22 ja 23 - 

uuendusraiet plaanime ainult 

Tallinna poolsel eraldisel 8 ja 23. 

Maja, tee ja tööala vahele jätame 

eraldised 22 ja 7 puhvertsooniks, 

kus RMK ei majanda. Sealt 

eemaldame mõned üksikud 

ohtlikud puud. Eelnevalt need 

koostöös korteriühistuga 

märgistades.



Raido Tormet

Ilmselt võin ma kõikide räägitava KAH-ala ümbruses elavate elanike nimel 

öelda, et põhjus, miks Viitnale keegi mingil ajaperioodil kolinud on, on kõigil 

sama. Rahu, vaikus ja see puhas loodus seal ümber. Nii otsustas ka minu ema, 

samal põhjusel, 26 aastat tagasi Viitnale kolida. Lisaks ilule, mida need metsad 

mulle ja minu perele pea kolm kümnendit pakkunud on, on need pakkunud ka 

turvatunnet (tänu varjatusele teedelt) ning samuti summutab nii maanteedelt, 

kui ka sõjaväepolügonilt tulevaid helisid. Kuigi mina isiklikult olen tänaseks 

päevaks kolinud Tallinna, Nõmme metsade vahele, siis siiani elavad mu ema ja 

vend Viitnal ning Viitna metsad on minu koduks, kuhu ma saan tulla 

linnamelust puhkama ning ilmselt soovin ka hilisemalt tagasi elama tulla. Täna 

kuulun ma KÜ Viitna Kodu juhatusse ning võtan aktiivselt osa meie majade 

ning nende ümbruses toimuvast. Seega ka kaugel elanikuna, on minu jaoks 

oluline, et kodumetsad säiliksid. Reedesest koolekust jäi kõlama, et kas kõik 

või mitte midagi. Ilmselge oli reaktsioon, mis tuli külaelanike poolt ning pidigi 

olema selline nagu see oli. Ei saagi eeldada, et inimesed muud moodi 

reageeriksid, kui tullakse näitama pilte surnud metsadest ja öeldaks, et see on 

teie tulevik. Siin on 5 varianti, kuidas me maha võtame, aga teie saate valida, 

kuidas. Ning kui elanikud sellega ei lepi, siis aga surume ikka veel: “Need puud 

on teil varsti katustel!" Kas tõesti ainukesteks lahendusteks on metsa 

likvideerimine? Miks ei pakutud välja muid variante, millega oleksid mõlemad 

osapooled rahuldunud? Keegi olevat isegi parkmetsa välja pakkunud, aga ei 

mäletaks, et seda oleks üldse koosolekul teemaks võetud. Ma saan aru, et 

mets vananeb ja vaja teha uuendusi, aga see ei tähenda seda, et terve mets 

tuleb korraga maha võtta, sest tee ääres on 3-4 surnud kuuske. Alustaks äkki 

nende likvideerimisest ja siis vaataks, mis edasi juhtub? Ei saa tuua põhjuseks, 

et see ei ole majanduslikult mõistlik. Kas tõesti on elanike heaolu ja rahu, mille 

nimel nemad sinna kolinud on, on ebaolulisem, kui RMK rahakoti sisu? Mina 

leian hetkel, et seni, kuni RMK ei suuda välja pakkuda adekvaatset 

alternatiivset varianti kuidas majandada metsa nii, et see säästaks ka elujõus 

puid ning oleks rahuldav mõlemale osapoolele, siis ei tohiks seda metsa 

puutuda.

Oleme otsinud parimaid 

kokkupuutekohti tehtud 

ettepanekutes ning arvestanud 

nendega plaani koostamisel. 

Nimetatud plaan on pigem 

tagasihoidliku lähenemisega

Ly Kender- 

Kase KÜ 

juhatuse liige

Külastasin Teie poolt pakutud metsaala (edaspidid kõrgendatud 

huviga KAH metsaala)koosoleku vastu . Koosolekul tutvustasime Teile 

meie maja tagust metsaala , mis kaitseb meie maja elanikke 

transpordimüra ja tuulte eest. Oleme meie maja ümbruses pidevalt 

saanud maha võtta puid,mis ohustasid meie maja ja soovime ka seda 

edaspidi teha- teie kaasabil.

Märgistate ära maja ohustavad puud ,maksame Teile selle eest ja ise 

oleme saanud ka puud maha võtta. Mõistev suhtumine on olnud

mõlemapoolne !

Arvestatud metsatööde plaani 

koostamisel. RMK teeb 

ettepaneku jätta aktiivsest 

majandamisest välja eraldised 7 ja  

22 (loodud poolitatud eraldisest 

8). Arvestatud korteriühistu 

sooviga märgistada eelnevalt 

ohtlikud, haiged või vigastatud 

puud.

Ly Kender- 

Kase KÜ 

juhatuse liige

Oleme kategooriliselt selle vastu,et meie maja eest, kõrvalt ja tagant 

võetakse mets täies -ulatuses maha ehk oleksime kuuluv KAH 

metsaala !!!

Oleme projekti koostades 

arvestatud ettepanekuga ega 

plaani maja eest, kõrvalt ja tagant 

täies ulatuses metsa maha raiuda. 

Metsa plaanime sel kümnendil 

uuendada väikesel 1,06 ha alal 

majadest eemal.



Ly Kender- 

Kase KÜ 

juhatuse liige

Vaatasime üle puud, mis võivad lähiajal tormi tõttu majale ohtlikuks 

saada ja B9otsustasime ,et sooviksime, et tuleksite uuesti meile 

kohapeale ja märgistaksime ära maja metsapoolses otsas olevate 

ülisuurte mändide grupi 3 puud, kuusk -2 tk , majaotsas olevate 

kõrgete lehtpuude -maja ohustamine nende poolt ja maja eestpoolt 

mõned kõrged lehtpuud ja kuusk,mis on ohustamas majale kukkumist.

Nimetatud olukord lahendatakse 

juhtumipõhiselt. Selleks palun 

kontakteeruda Lääne-Virumaa 

metskonnaga laane-

virumaa@rmk.ee.

Ly Kender- 

Kase KÜ 

juhatuse liige

Soovime ,et meile uuesti tulles vaataksite üle ka meie maja juurde 

viiva teeääre, kus puud on väga metsistunud ja tuleks piirata või 

hoopis harvendada või osaliselt maha võtta? Need on kahjuks Teie 

maapeal ?

Vaatame selle metsaosa üle - 

sellel eraldisel metsatöid praegu 

plaanis ei ole. Arutame seda 

küsimust järgmisel koosolekul, et 

see metsatööde plaanis vajadusel 

kirjeldada.

Ly Kender- 

Kase KÜ 

juhatuse liige

Täname,et olite kannatlik meile tutvustamast KAH metsaala tööde 

tegemistega kuid jääme siiski selle juurde,et oleme katekooriliselt 

selle vastu,et meie majaümbrus ja ka teiste Lahemaa majade ümbrus 

ei oleks avatud tuultele,mida on siin üpris palju !

Oleme töid plaanides arvestanud 

ja jätnud puhverala kortermajade 

ümber.

Ly Kender- 

Kase KÜ 

juhatuse liige

Samuti ei ole me ikkagi huvitatud suure teeäärest puude 

langetamisest , mis suurendaks meie majadele tugevat müratõusu 

autode liikumise tõttu!!!

Oleme töid plaanides arvestanud 

ja jätnud osa eraldisest 8 

uuendusraiest välja.

Ly Kender- 

Kase KÜ 

juhatuse liige

Tänud veelkord tähelepanu eest,kuid jääme lootma ,et Lahemaa 

Rahvuspargis elavad inimesed ,kes elavad VIItnal võivad Teile lootma 

jääda. Kokku oli meid tulnud 27 inimest ,kes on meiega ühisel meelel 

.Üks inimene oli erimeelt ,kuid tema mure saab siis ka lahendatud,kui 

majaotsas olevad kõrged puud saavad maha võetud !!! Ja valgus 

pääseb tuppa !

Esitame metsatööde plaani 

projekti 10 aastaks. Nimetatud 

soovitustes oleme arvestanud 

võimalikult palju nägemuste 

ühisosaga. Esitame plaani 

ülevaatamiseks ning enne lõpliku 

otsust saate avaldada taaskord 

arvamust, mis on vastuvõetav ja 

mis mitte. Plaan on koostatud 

parema olukorra saamiseks. 



Tarvo 

Puusepp

15.09.2023 toimunud koosolekul otsustati, et iga osaleja annab 

tagasisidet ettepanekute näol, mida siis selle KAH-alaga ette 

võtta. Arusaadav, et meie metsad vajavad hooldust ning 

oleksid terved, püsivad ja jätkusuutlikud. KAH-alaks on 

märgitud eraldised 6, 7 ja 8. Loobu poolses küljes on KAH-alast 

väljaspool olevad eraldised 12 ning 13. Eraldis 13 on osa ka 

Väike-kirjurähni elupaigast, kus juba on tehtud raietöid. Eks 

selles metsamassiivis elab ka teisi looma-, linnu- ja taimeliike. 

KAH-ala peaks jääma esimese hooga nii nagu see on. See on 

oluline müra- kui ka tuulekaitse. Tallinn-Narva maantee jääb 

esmapilgul küll eemale aga kuna liiklus on tihe, siis on ka sellest 

tingitud müra päris korralik. Isegi kõrvalteed on päris tiheda 

liiklusega, mida oli ka reedel näha ja kuulda. Piltlikult öeldes 

asume justkui ringtee keskel. Valdavad tuuled kipuvad viimasel 

ajal puhuma läänekaarest, millele aitab kaasa ka suure 

maantee koridor. Ka kaitseväe polügoon ei ole meist eriti  

kaugel, siis leevendab mets ka sealt kostuvat müra. Kui KAH-ala 

ei vaja tungivat vajadust raietöödeks, siis võiks seda 

metsauuendust teha nö järk-järgult, millest oli ka koosolekul 

juttu ehk siis mets oleks justkui kogu aeg olemas.

Ettepanekuga arvestatud 

metsatööde plaani  

koostamisel ja soovitan 

uuendada metsa järk-järgult 

alustades majadest kõige 

kaugemast eraldisest.

Roland 

Kadakas

Minu nägemus ja soov oleks, et ümber majade (vähemalt 40m) 

ja majade vahel säiliks olemasolev mets. Ülejäänud alal võiks 

teha raietöid järk järgult. Lisan ka pildi kuhu olen tõmmanud 

punktiirjoone. Millest majade poolne ala jääks puutumata.

Arvestatud metsatööde plaani  

koostamisel. 

Indrek Hein

15.09.2023 toimus Viitnal KAH ala teemaline arutelu. Antud 

arutelu puudutas kinnistut 27301:002:0291. Täpsemalt sai 

arutatud kas kohalikud elanikud, looduskaitsjad ja muud 

huvitatud isikud oleksid nõus kui RMK seal teostaks raietöid. 

Kohale tulnud isikutest 27 olid igasuguste raietööde vastu ja 

üks piirkonna elanikest oli raietööde poolt. Raietööde vastased 

põhjendasid oma vastuseisu sellega, et rikutakse nii piirkonna 

rekreatiivset väärtust, kõrval oleva kortermaja elanikud peaksid 

hakkama taluma suuremat müra mis tuleb kõrval asuvalt 

magistraalilt ja väheneks maakohale omane privaatsus. Heideti 

RMK -le ette, et viimase jooksva aastaga on RMK raiunud 

piirkonnas väga palju metsa vahetult Viitna maastikukaitseala 

kõrval. Sellega on hävitatud kaitseala puhvermets ja tugevalt 

kahjustatud piirkonna rekreatiivset väärtust.

Ei saa arvestada, kuna puudub 

ettepanek, kuidas töid 

planeerida.

Indrek Hein

Sellega seoses nõuan, et RMK lõpetaks Viitna piirkonna 

lagastamise ja raiuks seal ainult puid mis on otseselt ohtlikud 

Arvestatud metsatööde 

plaanimisel osaliselt.



Liina 

Steinberg / 

Päästame 

Eesti 

Metsad 

MTÜ

Välistada Viitna asulametsas igasugune uuendusraie, lähtudes 

sellest, et antud asukohas on esmatähtis kaitsta metsa 

ökoloogilist, kultuurilist ja sotsiaalset väärtust. 15. septembril 

toimunud kaasamiskoosolekul väljendasid kohalikud elanikud 

selgesõnaliselt pahameelt ulatuslike uuendusraiete kohta 

Viitna ümbruskonna tulundusmetsades. Nii nagu nendes 

metsades raiudes ei arvestatud praktiliselt üldse muude kui 

majanduslike eesmärkidega, on õiglane ja tasakaalukas mitte 

suruda peale majanduslike eesmärkide saavutamist sellele 

väikesele tükile riigimetsast.

Arvestatud osaliselt. Vältimaks 

ulatuslikku uuendusraie pinda 

on eraldis 8 poolitatud ning 

moodustatud eraldis 8 ja 22 ja 

23. Eraldisel 22 ja 7 soovitame 

lubada ainult üksikpuude raiet 

vastavalt saabunud 

ettepanekutele. Eraldised 8 ja 

23 suurusega 1,06 soovitame 

uuendada uuendusraie ja 

kuuse istutamise teel. 

Liina 

Steinberg / 

Päästame 

Eesti 

Metsad 

MTÜ

Lubada kokkuleppel kohalikega sanitaar- või valikraiet, mis 

piirduks ohtlike puude eemaldamisega, soovitavalt lumekatte 

olemasolul külmunud pinnasega. Kui raie teostatakse tungiva 

vajaduse korral muul ajal, tuleb see teostada pinnast 

kahjustavat rasketehnikat kasutamata.

Arvestatud osaliselt. Eraldisel 7 

ja 22 teeme sanitarraiet.

Liina 

Steinberg / 

Päästame 

Eesti 

Metsad 

MTÜ

Viia Viitna asulametsas läbi vääriselupaiga uuring, mille käigus 

saaks muuhulgas teha kindlaks kohad, mis võivad tulevikus 

kõige potentsiaalsemalt vääriselupaigaks kujuneda, kui nad 

seda juba praegu ei ole.

Arvestatud osaliselt. 

Vääriselupaikade inventuuri 

tehakse valdavalt tavapärase 

metsakorralduse käigus. Kõik 

RMK metsakorraldajad on 

koolitatud ka vääriselupaikade 

asjatundjaks ning oskavad 

looduses märgata ohu alla 

sattuda võivaid või haruldasi 

liike ja elupaiku. Ka Viitna 

metsatööde alade andmeid on 

pidevalt seiratud ja 

uuendatud.

Liina 

Steinberg / 

Päästame 

Eesti 

Metsad 

MTÜ

Viia Viitna asulametsas läbi linnustiku-uuring ning teavitada 

tulemustest kohalikke elanikke.

Vääriselupaikade inventuuri 

teevad RMK metsakorraldajad 

jooksvalt ja pidevalt. Teisi 

inventuure RMK ei tee, 

lähtume olemasolevatest 

andmetest.

Liina 

Steinberg / 

Päästame 

Eesti 

Metsad 

MTÜ

Lisaks nendele ettepanekutele toetame kohalike elanike 

seisukohti.

Arvestatud metsatöid 

plaanides.



Kadrina 

Vallavalitsus

, Pamela 

Talzi

Kadrina Vallavalitsus on nõus, et Viitna KAH aladel on tarvis 

koostada pikaajalist metsatööde kava, et neil aladel metsa 

majandada. Palun esitada seletuskiri-kava, mis toob välja 

järgmise dekaadi Viitna KAH alade metsamajandamise plaanid, 

millele Kadrina Vallavalitsus saab oma arvamuse esitada.

Oleme koostanud Viitna KAH 

ala metsatööde plaani projekti. 

Saadame selle kohalikule 

omavalitsusele ja kohalikele 

elanikele tutvumiseks ja 

ettepanekute esitamiseks.

Ettepaneku 

esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

Tarvo 

Puusepp

Kahjuks ei saanud pühapäeval kokkusaamisel osaleda aga pakutud 

projekti  lahendus on ok. Arvestatud

Doris Sünd

Kirjutan Teile Viitna KAH-ala metsatööde tagasiside. Elan perega 

Viitnal kortermajas Kase (korter 2 ja 4) mis on planeeritava 

metsatööde vahel ja kõrval. Minu soov on, et mets jääb täies ulatuses 

alles. Kõrval asuv maantee ja vana- maantee, polügoon ja läheduses 

toimuvad kaitseväe õppused tekitavad suurt mürareostust. Viitna 

metsad on populaarne turismipiirkond ja ökosüsteemsed teenused on 

kõrgema tasuvusega kui metsa tulu. Palun ärge võtke metsa maha!

Arvestatud osaliselt. RMK jaoks ei 

ole Viitna KAH ala esmaseks 

eesmärgiks tulu tootmine. 

Esmaseks prioriteediks on 

maksimaalselt kohalike elanike 

nägemusele vastava metsa ilme 

hoidmine. Plaani koostamisel 

arvestatud võimalikult palju 

soovide ühisosaga. Lageraie 

fondist välja arvatud eraldised 7 ja 

22. Seal raiume elanike soovil ja 

koostöös mõned üksikud ohtlikud 

puud.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farišta

mo Eller

Soovime RMK vastuseid, kas RMK on kontrollinud ala EELIS-es 

leitavate andmete põhjal? Palume peale kontrollimist vastuseid; kas 

kogu Viitna KAH-alal on kõik loodusväärtuste ja VEPinventuurid 

tehtud, kas RMK on kontrollinud maakonnaplaneeringu põhjal 

rohevõrgustiku paiknemist ja lähtub sellest KAH-alal raieid plaanides? 

Mida näevad ette asjaomase maakonnaplaneeringu ja valla 

üldplaneeringu (kehtiva ja võimaliku koostamisel oleva) kaardid; ning 

kas RMK arvestab dokumentides toodud rohevõrgustiku 

tsoneeringuga ja tagab, et kavandatavate raietega jääksid 

rohevõrgustikus asuvad metsaökosüsteemid toimima, sh 

kumulatiivselt koos samas rohevõrgustikus seni tehtud raiete jm 

intensiivse majandustegevuse, nt maavara kaevandamisega? Kas KAH-

ala piirid on pandud õigesti? 

RMK on metsatöid plaanides 

arvestanud kehtivate seaduste ja 

piirangutega. Arvestame II 

kategooria liigi elupaiga ja seal 

metsatööde plaanimise 

piirangutega.  Vääriselupaikade 

inventuuri teevad RMK 

metsakorraldajad jooksvalt ja 

pidevalt. Teisi inventuure RMK ei 

tee, lähtume olemasolevatest 

andmestest, s.h EELIS andmetest. 

RMK arvestab metsatööde plaani 

koostamisel kehtivaid piiranguid, 

s.h nii seadusandlusest kui 

üldplaneeringust tulenevaid. 

Planeeritud metsatööd on 

kooskõlas kehtivate piirangutega. 

Kõrgendatud avaliku huviga ala 

piirid on määratud koostöös 

kohaliku omavalitsusega. 

Ettepanekud Viitna riigimetsa metsatööde plaani projekt kohta



Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame 

Eesti Metsad 

MTÜ/Farišta

mo Eller

Allakirjutanud ei nõustu Viitna KAH-alal plaanitud raietega, need tuleb 

ära jätta, uuendusraied tuleb Viitna KAH-alal välistada.

Täname ettepaneku eest, võtame 

seisukoha teadmiseks.

29.10.2023 

kõlanud 

ettepanekud 

ja 

kokkulepped

RMK peaks tegema ohtlike puude raie eraldisel 22 majade poolses 

küljes ise, traktoriga. Kohalikud ei pea puid ise raiuma. Arvestatud

29.10.2023 

kõlanud 

ettepanekud 

ja 

kokkulepped

Kohalikud soovivad osaleda puude märkimisel, kontaktisikuks on 

korterühistu esimees Ly Kender. Arvestatud

29.10.2023 

kõlanud 

ettepanekud 

ja 

kokkulepped

Eraldisel 22 maateepoolses küljes raiuda 15 m ulatuses riba, istutada 

sinna kuused, jätta kasvama vahtrad ja männid. Samamoodi raiuda 

mööda eraldise serva diagonaalis kortermajade poole 15 m ulatuses ja 

raiealaga piirnevalt alalt võtta välja juba kukkunud puud, milleni 

masin ulatub. Arvestatud

29.10.2023 

kõlanud 

ettepanekud 

ja 

kokkulepped

Ettepanek raiuda kortermaja kõrval haabade grupp ja üksikud 

kahjustatud-kaldus männid. Arvestatud

29.10.2023 

kõlanud 

ettepanekud 

ja 

kokkulepped Ettepanek eraldisel 7 mitte plaanida aegjärkset raiet. Arvestatud

29.10.2023 

kõlanud 

ettepanekud 

ja 

kokkulepped

Jätta eraldisel 8 rohkem seemne- ja säilikpuid eraldis 22 maja 

poolsesse nurka – et korterelamul oleks suurem puhver. Arvestatud


